

**MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS
BELARUSIAN STATE UNIVERSITY
FACULTY OF INTERNATIONAL RELATIONS
Department of International Law**

Annotation to the master's thesis

International dispute settlement in the World Trade Organization
Chen Binghua

Scientific supervisor:

Douhan Alena

Doctor of Science in International
Law, Professor.

Minsk, 2024

ANNOTATION

1. Structure and scope of the master's thesis :80 p, 74sources.

2. Keywords: Trade, Trade disputes, World trade organization, WTO, dispute resolution body, Legal regulation, Jurisdiction, Exceptions from jurisdiction, Stages of proceedings.

3. The content of the work

The object of the study is a set of relations arising in connection with the settlement of international disputes in the World Trade Organization. Subject of the study is the result of normative legal acts and scientific research, the practice of law enforcement on the subject of work.

The aim of the thesis a comprehensive study of the problems and possible solutions to the relationship between artificial intelligence and intellectual property law.

Methods of research: the methodological basis of the research of the master's thesis is made up of general scientific methods of cognition, such as comparative legal, historical legal, formal logical, systemic structural, etc.

Results: in the master's thesis, a comprehensive analysis of the problems of settlement of international disputes in the World Trade Organization was carried out, in particular, the theoretical foundations of international trade disputes and WTO participation in the resolution of these disputes were considered; issues of jurisdiction of the WTO dispute resolution body were studied; exceptions from WTO dispute resolution jurisdiction were identified; The main stages of the proceedings in the WTO dispute resolution body are described. The elements of scientific novelty of the obtained results are the conclusions and the results of the conducted research.

Reliability of materials and results of the thesis: The materials used and the results of the thesis work are reliable. The work was done independently.

Recommendations for the use of the results: The field of possible practical application of the results obtained is the practical activities of international bodies and organizations regulating the settlement of international trade disputes, as well as the system of international and national legislative bodies in terms of improving the legal regulation of these legal relations. The conclusions obtained in the course of the study can be used in the practical activities of specialists in the field of international trade and economic relations, as well as in further scientific research and in the educational process.

АННОТАЦИЯ

1. Структура и объем дипломной работы: Страница 80, 74 источника.

2. Перечень ключевых слов : Торговля, торговые споры, всемирная торговая организация, вто, орган по урегулированию споров, правовое регулирование, юрисдикция, исключения из юрисдикции, этапы производства.

3. Содержание работы

Объектом Предметом исследования является комплекс отношений, возникающих в связи с урегулированием международных споров во всемирной торговой организации. Предметом исследования являются результаты нормативно-правовых актов и научных исследований, правоприменительная практика по предмету работы.

Предметом Цель диссертации — всестороннее изучение проблем и возможных решений взаимосвязи между искусственным интеллектом и законодательством об интеллектуальной собственности.

Цель дипломной работы : всестороннее исследование проблем и возможных путей их решения взаимосвязи искусственного интеллекта и права интеллектуальной собственности.

Методы исследования: В магистерской диссертации всесторонняя методологическая основа исследования магистерской диссертации состоит из общих научных методов познания, таких как сравнительный правовой, исторический правовой, формальный логический, системный структурный и др.

Результаты: В магистерской диссертации проведен всесторонний анализ проблем урегулирования международных споров во всемирной торговой организации, в частности, рассмотрены теоретические основы международных торговых споров и участие вто в разрешении этих споров; Были изучены вопросы юрисдикции органа вто по урегулированию споров; Были выявлены исключения из юрисдикции вто по урегулированию споров; Описываются основные этапы разбирательства в органе вто по урегулированию споров. Элементами научной новизны полученных результатов являются выводы и результаты проведенных исследований.

Достоверность материалов и результатов диссертации: Использованные материалы и результаты дипломной работы являются достоверными. Работа выполнена самостоятельно.

Рекомендации по использованию результатов: Областью возможного практического применения полученных результатов является практическая деятельность международных органов и организаций, регулирующих урегулирование международных торговых споров, а также системы международных и национальных законодательных органов в части совершенствования правового регулирования этих правовых отношений. Выводы, сделанные в ходе исследования, могут быть использованы в практической деятельности специалистов в области международных торгово-экономических отношений, а также в дальнейших научных исследованиях и образовательном процессе.